
2009-ben Magi János nyugalmazott iskolaigazgató így emlékezett 
az óvodáról:

"- Említette, hogy feleségével, Marikával együtt érkeztek a 
községbe, aki vezető óvónőként dolgozott 1975-től 1989-ig, 
nyugdíjazásáig. Sajnos, vele nem tudunk beszélgetni, mert 2008-
ban meghalt. Szeretném, ha beszélhetnénk az ő tevékenységéről 
is.

Mivel házastársak voltunk, az óvoda és az iskola közötti kapcsolat igen jó 
volt, hiszen segítettük egymás munkáját. Az óvodában is az iskolához 
hasonló áldatlan állapotok voltak, főképpen a férőhelyek hiánya miatt. 
Nagyon sok gyermeket kellett elutasítani. Vezetése alatt az óvoda épülete 
megduplázódott és korszerű konyhát, raktárakat, nevelői szobát építettek. 
Bevezették a központi fűtést. Az óvodabővítést Nagy János mérnök 
társadalmi munkában megtervezte és az építésvezetői feladatokat is 
ellátta ingyen. Abban az időben sok volt a képesítés nélküli óvónő, 
csoportonként egy óvónő és egy dajka dolgozott. Az óvodavezető 
helyettesi munkát Hmiró Ferencné Némedi Ágnes látta el példás 
odaadással. A mostani „kiserdő” elhagyatott állapotban volt, a honvédség 
segítségével bekerítettük, melyhez az anyagot ingyen adta a hernádi 
láncgyár. Rengeteg társadalmi munkát végeztek a szülők és a honvédség. 
A kiserdő és az óvoda udvarán rengeteg „játék” volt, így az MHSZ-től 
ingyen kaptunk egy vitorlázó repülőgépet, az örkényi szakmunkás iskolától
egy traktort és a helyi honvédségtől egy mikrobuszt. A honvédség és a 
szülők segítségével a kiserdőben W.C.-sort alakítottunk ki, lehetőséget 
teremtettünk zuhanyozásra. A helyi varroda (Malata-féle) és a honvédségi 
varroda hulladékanyagból, társadalmi munkában az óvodai létszámnak 
megfelelő fürdőruhákat adományozott. A helyi MIKÖV (Táborplaszt) sok 
műanyag felszereléssel segített. A kiserdő karbantartását az iskolai 
tanulók végezték, ahová ők is eljártak, ugyanúgy, mint az óvodások. Az 
iskola és az óvoda élelmezését az óvoda konyhája látta el Telek Gyuláné és
Pászti Károlyné élelmezésvezetők szakszerű irányításával. Az elkészült 
ebédet kézikocsival szállították át az iskolába. A mostani sportcsarnok 
helyén akkoriban az iskolai gyakorlókert volt, amit Szalay Vilmosné és 
Bures Mihály vezetésével műveltek az iskola tanulói gyakorlati 
foglalkozásokon, de még a nyári szünetben is bejöttek a nevelők és a 
tanulók a hét két napján locsolni, kapálni, terményt betakarítani. Volt 
melegágy is, nagyon sok palántát kaptunk ingyen Nagy Andrástól. Az itt 
termelt gyümölcsöket, zöldségeket az óvodai konyha vette át napi áron és 
felhasználta a főzéskor. Ez a mai világban elképzelhetetlen.
Az összes iskolai és óvodai textília (függönyök, terítők, törülközők, 
köpenyek) mosását a honvédségi mosoda végezte teljesen ingyen.

Beszélgetés Magi Jánossal: https://www.taborfalva-
konyvtar.hu/articles.php?article_id=11
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